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Protokół posiedzenia nr 82/2023 

Komisja Edukacji, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych RM 

w dniu 13 kwietnia  2023 r., Ratusz, od godz. 15.30 do 16.30 

Skład komisji - 8 radnych zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej, obecnych 8 członków – lista 

obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

- Z-ca Burmistrza – Maciej Wróbel 

- Sekretarz Miasta – Halina Kuriata 

- Skarbnik Miasta – Kamila Wybraniec 

-Naczelnik Wydziału Rozwoju Miasta- Karol Lizurej  

Ad. pkt 1.  

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia i Spraw 
Socjalnych RM Helena Szymkiewicz, która powitała zebranych i stwierdziła prawomocność 

obrad.  
 
Jednocześnie poinformowała, że z uwagi na fakt, iż komisje odbywają wspólne posiedzenie, 

wskazano na Przewodniczącego obrad dzisiejszego posiedzenia radną Marzenę Gajek, 

jednocześnie Przewodniczącą Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Rady Miejskiej.  

Ad. pkt 2. 

Następnie przystąpiono do przyjęcia poniższego porządku obrad.  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Opinia projektu uchwały w sprawie.  

3.1  zmiany uchwały Nr LXVI/505/2022 z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia  

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2023-2034. 

3.2 zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 2023.  

4. Interpelacje,  zapytania i wolne wnioski. 

5. Zamknięcie posiedzenia.  

Który komisje przyjęły jednogłośnie. 

 

Ad. pkt.3 Opinia projektu uchwały w sprawie: 

3.1.Skarbnik Miasta Kamila Wybraniec omówiła zmiany uchwały Nr LXVI/505/2022 z dnia 

29 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miejskiej Kętrzyn na lata 2023-2034. 

Radny Zbigniew Nowak poinformował, iż …- w budżecie zostały zwiększone środki             

o ok 700 tyś. zł zwrotu z przedszkoli. Zwrócił się z pytaniem skąd takie środki wpływają      

do budżetu ? Czy jest to wynik jakiejś kontroli? Co to za nieprawidłowości w przedszkolach 

niepublicznych? I za jaki okres przeprowadzana jest kontrola? Czy te środki już mamy          

w budżecie? Czy są to wirtualne pieniądze?  

Zastępca Burmistrza Maciej Wróbel poinformował, iż pracownicy regularnie kontrolują 

przedszkola z otrzymanych dotacji za okres pięciu lat wstecz. Kontrola związana jest ze złym 
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przeznaczeniem otrzymanych dotacji. Dziś wpłynęła również jedna decyzja administracyjna 

we wtorek możemy spodziewać się kolejnej na łączną sumę ok 2 mln zł.  

Radna Marzena Gajek …- zwraca się z pytaniem – jak niezgodnie zostały wykorzystane 

pieniądze z dotacji przez przedszkola?  

Zastępca Burmistrza Maciej Wróbel …. informuje, iż przedszkola popełniły różne błędy w 

wydatkowaniu dotacji, która nie została wykorzystana zgodnie z przeznaczeniem. Jedne z 

przedszkoli np. zamiast fakturować wydatki na przedszkole fakturowało na działalność 

gospodarcza jednej z osób tam pracujących.  

Radny Czesław Ćwik… zwraca się z pytaniem czy w taki razie przedszkola popełniły 

przestępstwo? Jaki charakter ma ta sprawa? 

Zastępca Burmistrza Maciej Wróbel informuje, iż nie jest to przestępstwo w myśl tej sprawy 

jest to dotacja wydatkowana niezgodnie z przeznaczeniem. W momencie gdy zwrot pieniędzy  

nie nastąpi wówczas rozpoczniemy procedurę dochodzenia na drodze sądowej i karnej. 

Radna Marzena Gajek …-zwraca się z pytaniem…- czy przewiduje się, że przedszkola 

odwołają się od decyzji?  

Zastępca Burmistrza Maciej Wróbel informuje, że każdy podmiot, któremu decyzją 

administracyjną zarzucimy wydatkowanie nieprawidłowo środków publicznych ma prawo 

odwołać  się do decyzji  

Radna Helena Szymkiewicz …- zwróciła się z pytaniem…_ czy pieniądze, które zostaną 

zwrócone możemy przeznaczyć jako rezerwę, z której będziemy czerpali na  zobowiązania 

względem przedszkoli?  

Zastępca Burmistrza Maciej Wróbel, w odpowiedzi stwierdza, iż dziś potrzeby miasta każdy 

zna informuje, że te pieniądze będą przepływać między instytucjami tu i teraz potrzebujemy 

zabezpieczyć inwestycję ul. Ogrodowej by mogła zostać zakończona w terminie.  

Radny Zbigniew Nowak …- zwrócił się z pytaniem…- rozumiem, że w pewnym momencie 

będzie można doprowadzić do kompensacji należności? Jeśli przedszkola maja nam płacić,    

a my musimy im wypłacać to zastanawiam się czy będzie dopuszczalne takie rozwiązanie?  

Zastępca Burmistrza Maciej Wróbel informuje, że takie rozwiązanie nie może być 

dopuszczone z uwagi na fakt, że nie możemy obniżyć dotacji przyznanym przedszkoli, 

musimy płacić pełne należności, a sprawą odrębna jest odzyskiwanie pieniędzy 

wykorzystanych niesłusznie z ich przeznaczeniem.  

Następnie Przewodnicząca Komisji Marzena Gajek przeszła do opiniowania projektu 

uchwały. 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów RM w głosowaniu: 2 głosy „za”, 5 głosów 

„wstrzymujący się” – opinia pozytywna 

Komisja Edukacji...RM w głosowaniu: 2 głosy „za”, 5 głosów „wstrzymujących się” – opinia 

pozytywna 

Komisja Gospodarki Komunalnej RM w głosowaniu: 1 głos „za”, 1 głos „ przeciw”, 5 głosów 

„wstrzymujące się” – głosowanie nie dało rozstrzygnięcia  
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3.2 

Przewodnicząca Komisji Marzena Gajek przeszła do omawiania projektu uchwały w sprawie 

zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 2023. 

Radny Zbigniew Nowak …- Czy wszystkie zawarte w umowie o wykonanie zadania warunki 

wynikające z § 19 w punk. 11 czy mamy taka gwarancje, że wszystko jest zgodne tak jak być 

powinno? Musimy wziąć pod uwagę fakt, że będziemy wydatkować pieniądze za  coś co 

dopiero będzie wykonane. Czy warunki z każdego wykonanego etapu są spełnione?  

Zastępca Burmistrza Maciej Wróbel … informuje, iż kwota ok 1 mln zł jest kwotą, która po 

pierwsze uzupełnia budżet inwestycji, zawiera w sobie kwotę ponad 450 tyś. zł. , czyli 

waloryzację wynikającą z umowy w nawiasach wykonawcy. Jak Państwo wiecie 

ustawodawca wprowadził obowiązek takiego zapisu, który przewiduje m.in. obowiązek 

zawarcia w umowie na roboty budowlane (zawartej na okres dłuższy niż 12 miesięcy) 

postanowienia o zasadach wprowadzenia zmian w wysokości wynagrodzenia należnego 

wykonawcy w przypadku, gdy zmienią się ceny materiałów na rynku lub wysokość innych 

kosztów istotnych dla realizacji zamówienia.  My nie mamy możliwości odmowy gdy 

wykonawca przedstawia argumenty zgodnie z prawdą wiarygodnie potwierdzone swoimi 

wydatkami. Umowa, która została zawarta z wykonawca zawiera jedynie waloryzację            

w wysokości 5%. 

Naczelnik Wydziału Rozwoju Miasta- Karol Lizurej informuje, iż wykonawca może wystąpić 

o waloryzację 12 miesięcy od rozpoczęcia zadania, które rozpoczyna się w dniu podpisania 

umowy. Na dzień dzisiejszy robimy wszytko co w naszej mocy by był to ostatni aneks 

wykonawcy. Na ten moment mamy zrobione ok 20 % pracy. Zrobiona są  już prace ziemne      

w postaci kanalizacji, deszczówki, za chwile będzie podłączany gaz , po tym wszystkim idą 

roboty brukarskie i asfalt. Przewidywany koniec robót według nas to będą okolice listopada. 

Następnie głos w sprawie zabrał mieszkaniec Kętrzyna, który wyraził własną opinię w tym 

temacie.  

Przewodnicząca Komisji Marzena Gajek przystąpiła do opiniowania projektu uchwały.   

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów RM w głosowaniu: 2 głosy „za”, 2 głosy 

„przeciw”, 2 głosy „wstrzymujących się” – głosowanie nie dało rozstrzygnięcia. 

Komisja Edukacji...RM w głosowaniu: 2 głos „za”, 2 głos „przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące 

się” – głosowanie nie dało rozstrzygnięcia.  

Komisja Gospodarki Komunalnej RM w głosowaniu: 2 głosy „za”, 2 głos „przeciw”, 3 głosy 

„wstrzymujące się” – głosowanie nie dało rozstrzygnięcia. 

 

Ad. pkt 4. Informacje, zapytania, wolne wnioski. 

Radny Krystian Abramowicz informuje, iż  mieszkańcy gminy Kętrzyn zwrócili się z prośbą 

o zabezpieczenie części odcinka ul. Ogrodowej na którym obecnie trwa remont. Ciężki 

parkujący tam sprzęt, uszkodził część jezdni co powoduje utrudnienia w poruszaniu się po 

drodze. Proszą zatem o chociaż tymczasowe prowizoryczne zasypanie dziur by usprawniło   

to przejazd.  
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Radny Zbigniew Nowak zwraca się w sprawie terenu wokół jeziorka. Uważa, że trzcina która 

gnije zaczyna cuchnąć, dookoła leży dużo śmieci nie wygląda te miejsce atrakcyjnie. Czy 

istnieje możliwość by teren ten mogła oczyścić firma komunalna?  

Radna Helena Szymkiewicz wnosi uwagi podzielające Radnego Zbigniewa Nowaka. Odnosi 

się jednak do terenu przy placu zabaw na ulicy Poznańskiej oraz okolicznego zbiornika 

wodnego. Prosi by wziąć pod uwagę również i to miejsce do planowanych porządków 

wiosennych miasta.  

Naczelnik Wydziału Rozwoju Miasta- Karol Lizurej z uwagi, że jest wspólne posiedzenie 

komisji  chciałby skorzystać z okazji i wspomnieć o stanie realizacji inwestycji. Informuje,  

że jest już podpisana umowa na zakup taboru niskoemisyjnego  wykonawca jest w trakcie 

realizacji, w kwestii dokumentacji technicznych na przebudowę odcinka Asnyka, Jagiełły, 

Olsztyńskiej Nowe Osiedle jak również projekty parkingów na ul. Westerplatte i zaplecza 

podwórza ul. Daszyńskiego mamy już koncepcję, którą analizujemy w wydziale jak zostaną 

zaakceptowane to praktycznie mamy gotowe prezentację. Jeśli chodzi o te cztery pierwsze 

ulice jest to tylko dokumentacja, natomiast na dwie ostatnie zostały złożone wszystkie 

dokumenty na ich realizacje do wydziału zajmującego się przetargami. W sprawie Parku 

Ekologicznego została spisana umowa 7 marca na kwotę ok 2 489 000 zł., która będzie 

realizowana jeszcze w tym roku. Budowa infrastruktury turystycznej i rekreacyjnej                

w otoczeniu jeziora na przestrzeni miejskiej Kętrzyna w budżecie ok 1 mln.  

Zastępca Burmistrza Maciej Wróbel poinformował komisje, iż 4 kwietnia odbyła się 

rozprawa apelacyjna dotycząca apelacji powódki w sprawie rozłożenia na raty płatności 

przedszkolu „ Kluczyk”  na przełomie 10 lat sad tą apelację odrzucił. Jednak dziś kancelaria, 

która reprezentuje nas przed sądami przekazała nam wyrok sądu, który zapadł 31 marca z 

powództwa Pani prowadzącej przedszkole Puchatek, zasądzono na rzecz Gminy Miejskiej 

Kętrzyn kwotę 5 285 816 17 zł z odsetkami rozłożone na 10 rat pierwsza rata płatna do 31 

marca 2024 r.  w wysokości 520 tys. zł. ostatnia rata w roku 2033 to jest 65000tyś. zł. 

Ad. pkt 5 

Wobec omówienia porządku obrad Przewodnicząca zamknął posiedzenie komisji. 

 

 

 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołowała: Karolina Domasiewicz (-) 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Kętrzynie 

Przewodnicząca Komisji 

Edukacji, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych 

                                                                           (-) Helena Szymkiewicz 


